
 
Sveučilište Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku 
S E N A T  
  

Z A P I S N I K 
  
Izvanredne sjednice Senata Sveučilišta Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku (u daljnjem tekstu: 
Senat) u akademskoj 2014./2015. godini, održane 9. listopada 2014. godine u vijećnici rektorata 
Sveučilišta Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku, Trg Sv. Trojstva 3, s početkom u 11.00 sati.  
 
Nazočni članovi Senata:  
1.  Prof. dr. sc. Željko Turkalj, rektor Sveučilišta   
2.  Izv. prof. dr. sc. Mirta Benšić, pročelnica, Prirodne znanosti/Odjel za matematiku 
3.  Doc. dr. sc. Berislav Marković, zamjenik pročelnika zamjena za pročelnika prof. dr. sc. Milana 

Sak-Bosnara, Prirodne znanosti/Odjel za kemiju 
4. Doc. dr. sc. Ivna Štolfa, zamjenica pročelnika zamjena za pročelnika izv. prof. dr. sc. Enriha 

Merdića, Prirodne znanosti/Odjel za biologiju 
5.  Izv. prof. dr. sc. Branko Vuković, pročelnik, Prirodne znanosti/Odjel za fiziku 
6.  Prof. dr. sc. Drago Žagar, dekan, Tehničke znanosti/Elektrotehnički fakultet 
7.  Prof. dr. sc. Vladimir Sigmund, prodekan zamjena za dekana izv. prof. dr. sc. Damira Varevca, 

Tehničke znanosti/Građevinski fakultet 
8.  Prof. dr. sc. Ivan Samardžić, dekan, Tehničke znanosti/Strojarski fakultet  
9.  Prof. dr. sc. Aleksandar Včev, dekan, Biomedicina i zdravstvo/Medicinski fakultet 
10. Prof. dr. sc. Vlado Guberac, dekan, Biotehničke  znanosti/Poljoprivredni fakultet   
11. Prof. dr. sc. Drago Šubarić, dekan, Biotehničke znanosti /Prehrambeno-tehnološki fakultet 
12. Prof. dr. sc. Igor Bojanić, dekan, Društvene znanosti/Pravni fakultet   
13. Izv. prof. dr. sc. Damir Matanović, dekan, Društvene znanosti/Fakultet za odgojne i obrazovne 

znanosti 
14. Prof. dr. sc. Loretana Farkaš, dekanica - Humanističke znanosti/Filozofski fakultet                  
15. Prof. dr. sc. Helena Sablić-Tomić, dekanica, Umjetničko područje/Umjetnička akademija 
16. Izv. prof. dr. sc. Jasmina Lovrinčević, pročelnica, Interdisciplinarno područje znanosti/Odjel za 

kulturologiju 
17. Angelo Denis Delhusa, dipl. oec., ravnatelj Studentskog centra u Slavonskom Brodu  
18. Dino Bičvić, predsjednik Studentskog zbora Sveučilišta Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku, 

student, Društvene znanosti/Ekonomski fakultet 
19. Dušan Petrović, član Studentskog zbora Sveučilišta Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku, 

student, zamjena za Barbaru Opačak, zamjenicu predsjednika Studentskog 
zbora Sveučilišta, studenticu, Tehničke znanosti/Elektrotehnički fakultet  

 
Prorektori Sveučilišta:  
1. Izv. prof. dr. sc. Mario Vinković, prorektor za nastavu i studente Sveučilišta  
2. Prof. dr. sc. Rudolf Scitovski, prorektor za znanost, tehnologije, projekte i međunarodnu suradnju 

Sveučilišta  
3. Prof. dr. sc. Tomislav Mrčela, prorektor za financije i poslovne odnose Sveučilišta   
 
 
Glavna tajnica Sveučilišta:  
Zdenka Barišić, mag. iur.  
 
 
Predstavnik Nezavisnog sindikata znanosti i visokog obrazovanja:  
Doc. dr. sc. Drago Bešlo, predsjednik Regionalnog vijeća Nezavisnog sindikata znanosti  
                                          i visokog obrazovanja   
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Predstavnice Agencije za znanost i visoko obrazovanje: 
1. Prof. dr. sc. Jasmina Havranek, ravnateljica Agencije za znanost i visoko obrazovanje 
2. Mr. sc. Sandra Bezjak, pomoćnica ravnateljice Agencije za znanost i visoko obrazovanje 
3. Dr. sc. Vesna Dodiković Jurković, načelnica Odjela za osiguravanje kvalitete Agencije za znanost 

i visoko obrazovanje 
 
Nenazočni:  
1.   Prof. dr. sc. Damir Markulak, prorektor za strategiju razvoja i prostorno planiranje Sveučilišta 
2.   Prof. dr. sc. Vladimir Cini, dekan, Društvene znanosti/Ekonomski fakultet 
3.   Izv. prof. dr. sc. Ivica Raguž, dekan, Humanističke znanosti/Katolički bogoslovni fakultet  
4.   Dubravka Pađen Farkaš, dipl. knjižničarka, ravnateljica Gradske i sveučilišne knjižnice Osijek 
5.   Tugomir Kuduz, prof., ravnatelj Studentskog centra u Osijeku 
6.   Dario Iljkić, dipl. ing., asistent Poljoprivrednog fakulteta u Osijeku 
7. Krešimir Radić, član Studentskog zbora Sveučilišta Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku, student,    

                     Tehničke znanosti/Građevinski fakultet 
 

 
Ostali nazočni:  
1. Prof. dr. sc. Ivan Štefanić, direktor Tera Tehnopolisa d.o.o. 
2. Marija Rasonja, mag. iur., tajnik za nastavu i studente  
3. Mr. sc. Dragica Steindl, tajnik za znanost, tehnologiju, projekte i programe 
4. Višnja Sak-Bosnar, voditeljica Odjeljka za akademsko priznavanje inozemnih visokoškolskih 

kvalifikacija i priznavanja razdoblja studija i ECTS bodova 
5. Dubravka Trampus, voditeljica Odsjeka za administrativne i opće poslove za unaprjeđenje i 

osiguranje kvalitete obrazovanja  
6. Ljilja Šrepfler, voditeljica Ureda rektora 
7.  Snježana Bravić, voditelj Odsjeka za preddiplomske, diplomske i stručne studije, zapisničar 
 
 
Sjednici predsjedava prof. dr. sc. Željko Turkalj, rektor Sveučilišta Josipa Jurja  Strossmayera u 
Osijeku. Nakon utvrđenog potrebnog broja članova Senata za održavanje sjednice Senata, Rektor 
Sveučilišta je otvorio Izvanrednu sjednicu Senata, pozdravio sve nazočne, posebno nazočne gošće  
prof. dr. sc. Jasminu Havranek, ravnateljicu Agencije za znanost i visoko obrazovanje, mr. sc. Sandru 
Bezjak, pomoćnicu ravnateljice Agencije za znanosti i visoko obrazovanje i dr. sc. Vesnu Dodiković 
Jurković, načelnicu Odjela za osiguravanje kvalitete Agencije za znanosti i visoko obrazovanje.  
 
Rektor je izvijestio da su za današnju sjednicu  okvirno predviđene dvije točke dnevnog reda, koje su 
vezane uz: 
 
1. Rezultate dosadašnjih provedenih postupaka reakreditacije s procjenom stanja na visokim 

učilištima 
2. Aktivnosti vezane za postupke reakreditacije na visokim učilištima u sljedećem razdoblju 
 
U uvodnom dijelu izvanredne sjednice Senata Rektor je izvijestio nazočne da će se od 6. do 8. 
studenoga 2014. godine održati deseta za redom izložba „Budi uzor“ u organizaciji Tera Tehnopolisa 
d.o.o. Osijek i predložio da s istim nazočne upozna prof. dr. sc. Ivan Štefanić, direktor Tera 
Tehnopolisa d.o.o. Osijek.  
 

• „Budi uzor“ – izložba inovacija i studenskih poslovnih planova 
 

Prof. dr. sc. Ivan Štefanić, kratkom prezentacijom upoznao je nazočne s izložbom inovacija pod 
nazivom „Budi uzor“ te istaknuo da je deseta izložba „Budi uzor“, najveća izložba inovacija i 
studentskih poslovnih planova u jugoistočnoj Europi ove godine, orijentirana upravo na inovatore i 
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studente, a značajno mjesto u organizaciji izložbe ima Europska poduzetnička mreža, kojom se znatno 
olakšava globalizacija poslovanja kroz suradnju i transfer tehnologije. Moto ovogodišnje izložbe je 
„Umrežavanjem do uspjeha“. „Budi uzor“ je pravo mjesto za dobivanje ključnih informacija u vezi 
poslovanja, mjesto pronalaska partnera, kupca, dobavljača ili djelatnika. A sve je podređeno povećanju 
konkurentnosti i olakšavanju nastupa na EU tržištu. Sudjelovanje na izložbi može riješiti problem 
prijaviteljima različitih projekata, kojima sudjelovanje na izložbama inovacija predstavlja osnovni ili 
dodatni uvjet. Glavni organizator ovogodišnje izložbe je Tera Tehnopolis d.o.o. uz suorganizaciju 
Hrvatskog saveza inovatora, Hrvatske udruge inovatora poduzetnika i Sveučilišta Josipa Jurja 
Strossmayera u Osijeku. Izložba će se održavati od 6. do 8. studenoga 2014. u dvorani Gradski vrt u 
Osijeku, očekuje se više od 500 sudionika iz više od 15 država sudionika. Programom prvog dana 
održavanja „Budi uzor“ obuhvaćeno je predstavljanje sastavnica Sveučilišta putem štandova i 
promotivnih materijala zatim smotra inovacija i poduzetnička akademija. Za drugi dan predviđeno je 
više zabave za studente kroz turnir u stolnom nogometu, a treći dan obuhvaća: prodor na europsko 
tržište, sajam moguće poslovne suradnje kroz europsku poslovnu mrežu. Uvidom u već prijavljene 
inovacije razvidan je porast u kvaliteti inovacija i zaštiti intelektualnog vlasništva. Inova 2014 će 
privući inovatore iz susjednih država (Slovenija, Srbija, Bosna i Hercegovina), kao i niz dugogodišnjih 
poslovnih partnera Hrvatske udruge inovatora iz SAD-a, Velike Britanije, Rusije, Tajvana, Koreje, 
Malezije, Španjolske, Irana i Rumunjske. Također, posebnost ovogodišnje izložbe je mogućnost 
budućih studenata da kroz prezentacije studijskih programa znanstveno/umjetničko-nastavnih 
sastavnica Sveučilišta doznaju sve o uvjetima upisa, trajanju studija, smještajem u Osijeku za vrijeme 
studiranja i općenito o studentskom životu. Isto tako, studenti će moći doznati kako primijeniti stečena 
znanja tijekom studija na štandovima Sveučilišta ili Budi uzor/Inova. Ovogodišnja izložba obuhvaća 
kulturni i zabavni program, kroz organizaciju sljedećih aktivnosti: natjecanje parova u turniru stolnog 
nogometa, Domimat kup, turnir u stolnom kuglanju, degustacije, koncerti, kazališne priredbe i još 
puno toga s namjerom demonstracije dvije važne stvari: „kako izgleda studirati i poslovati u Osijeku“. 
Nakon toga prof. dr. sc. Ivan Štefanić istaknuo je potrebu, a ujedno i pozvao sastavnice da prijave 
izloške za natjecanja za medalje i nagrade, također da podnesu i prijave za sudjelovanje u 
poduzetničkoj akademiji, zatim organiziraju posjet studenata te dežurstva i pripreme materijale, koji će 
biti dostupni na štandovima pojedinih sastavnica.  
Nakon toga Rektor je zamolio dekane da na svojim znanstveno/umjetničko-nastavnim sastavnicama 
zajedno s prodekanima za nastavu i prodekanima za znanost sudjeluju i pomognu pri organizaciji 
navedene manifestacije „Budi uzor“.  
 
 

• Akademska misa za početak akademske 2014./2015. godine 
 
Rektor je uputio poziv akademskoj zajednici Sveučilišta Josipa Jurja Strossmayera u Osijeku na 
svečanu Misu zazivanja Duha Svetoga za početak nove akademske 2014./2015. godine, koja će se 
održati u nedjelju 12. listopada 2014. godine u 11.30 sati u konkatedralnoj crkvi Svetog Petra i Pavla u 
Osijeku. Svečano misno slavlje predvodit će mon. dr. Đuro Hranić, đakovačko-osječki nadbiskup i 
metropolit. 
 
Nakon uvodnih obavijesti Rektor je predložio da o rezultatima dosadašnjih provedenih postupaka 
reakreditacije na visokim učilištima te aktivnostima vezanim za postupke reakreditacija na visokim 
učilištima u sljedećem razdoblju članove Senata izvijeste predstavnice Agencije za znanost i visoko 
obrazovanje (u daljnjem tekstu: Agencija).  
 
Prof. dr. sc. Jasmina Havranek, ravnateljica Agencije je izrazila zadovoljstvo posjetom osječkom 
Sveučilištu te izvijestila da posjetima Sveučilištima i njihovim sjednicama Senata žele proanalizirati 
rezultate reakreditacije i upoznati sa sljedećim postupcima reakreditacije, koja se već sada priprema, a 
obuhvaća: prirodne znanosti-Odjele, društvene znanosti-Pravni fakultet, biomedicinu i zdravstvo-
Medicinski fakultet i umjetničko područje-Umjetničku akademiju. Nadalje, Ravnateljica je istaknula 
važnost i svrhu provedbe postupaka reakreditacija visokih učilišta, koja se očituje kroz diplome koje 
se izdaju u Hrvatskoj, a koje su mjerodavne i vrijede na svim europskim i svjetskim tržištima rada. a. 
Isto tako, istaknula je jako dobre rezultate i poziciju Hrvatske u dokumentu, koji je nedavno izdala 
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Europska komisija, a u kojem je dat presjek obrazovanja zemalja članica i zemalja koje nisu države 
članice (u pridruživanju). Ravnateljica je istaknula dobru suradnju s Sveučilištem u Osijeku te da su 
postupci reakreditacije provedeni bez poteškoća i problema.  
 
Mr. sc. Sandra Bezjak, pomoćnica ravnateljice pozdravila je nazočne te istaknula reakreditaciju 
(vrednovanje) svih visokih učilišta u Republici Hrvatskoj, ukupno 140 u skladu s Zakonom o 
osiguravanju kvalitete u znanosti i visokom obrazovanju („Narodne novine“, broj 45/09) kao 
petogodišnji cilj Agencije. Posebno je istaknula da sustav visokog obrazovanja do sada nikada nije bio 
vrednovan u cijelosti, a pogotovo ne po europskim standardima i kriterijima za osiguravanje kvalitete 
u europskom prostoru visokog obrazovanja. U prvom ciklusu proveden je postupak na stotinjak 
visokih učilišta i od toga akreditacijske preporuke su usvojene za njih sedamdesetak, za 38 je 
preporučeno izdavanje dopusnice, za 28 izdato je pismo očekivanja i za dva je preporučena uskrata 
dopusnice i još je preostalo 40-tak visokih učilišta da se dovrši vrednovanje. Što se tiče osječkog 
Sveučilišta, deset sastavnica je prošlo postupak vanjskog vrednovanja, a slijedi vrednovanje za sedam 
sastavnica i to Pravni i Medicinski fakultet, Umjetničku akademiju i četiri Odjela iz područja 
Prirodnih znanosti za koje će biti objedinjen postupak vrednovanja.  
Nadalje, je istaknula važnost osiguravanja i unaprjeđenja kvalitete što je u Izvješćima Povjerenstva 
naglašeno i date su preporuke za unaprjeđenje. Sastavnice su duže podnijeti akcijski plan za daljnja 
unapređenja kvalitete, također su dužna izvještavati o realizaciji tog akcijskog plana.  
Za drugi ciklus reakreditacije, Agencija predlaže kao prioritet napraviti pomak s input kriterija i 
procesa prema output kriterijima i sigurno da će pri tome biti veći naglasak na studijske programe i 
ishode učenja jer upravo oni mogu napraviti značajni pomak u unaprjeđenju kvalitete samih studijskih 
programa. U planu Agencije je da nakon završetka prvog ciklusa reakreditacije visokih učilišta napravi 
analizu iz koje će biti vidljive glavne snage i slabosti u sustavu. U tijeku je razvijanje koncepta za 
drugi ciklus reakreditacije visokih učilišta kada prijedlog bude gotov biti će proslijeđen akademskoj 
zajednici i Rektorskom zboru na mišljenje. Pomoćnica ravnateljice je istaknula pozitivne strane 
reakreditacija, koje su pokrenule niz aktivnosti vezanih uz izradu strategija, misija i vizija visokih 
učilišta, zatim značajan pomak vidljiv je u internom osiguravanju kvalitete i potporama studentima, a 
više bi trebalo poraditi na ishodima učenja gdje postoje značajne razlike među visokim učilištima te na 
mobilnosti.  
 
Ravnateljica Agencija prof. dr.sc. Jasmina. Havranek je istaknula da su usporedo s reakreditacijom 
visokih učilišta provedeni i postupci reakreditacije znanstvenih instituta u Republici Hrvatskoj, kojih 
je 26 te da su svi postupci reakreditacija kao i planovi za reakreditacije i izvješća javni i transparentni. 
Nadalje, Ravnateljica Havranek je istaknula povezanost studenata i nastavnika osječkog Sveučilišta 
kao pozitivnu stranu uočenu u postupku reakreditacija.  Što se tiče studijskih programa kojih je danas 
oko 1270 treba voditi računa i uvažavati činjenicu, koji su programi u skladu s potrebama tržišta rada 
te ih svesti na manji broj.  
 
Nakon iznesenoga Rektor je otvorio raspravu.  
 
Rektor prof. dr. sc. Željko Turkalj je istaknuo kako su u početku reakreditacija na visokim učilištima u 
sastavu povjerenstava za reakreditaciju bili uglavnom domaći znanstvenici te istaknuo da s obzirom na 
objektivnost, povjerenstva trebaju biti sastavljena od znanstvenika izvan naših prostora.  
 
Ravnateljica prof. dr. sc. Jasmina Havranek istaknula je objektivnost kao jedan od ciljeva 
akreditacijskog postupka te naglasila kako je kroz četiri godine povećavan broj inozemnih članova u 
povjerenstvima.  
 
Pomoćnica ravnateljice mr. sc. Sandra. Bezjak istaknula je da Agencija radi na tome da svi članovi 
povjerenstava budu inozemni te da se upoznaju s nacionalnim sustavom obrazovanja.  
 
Nadalje, Rektor je istaknuo da je jedna od primjedbi Povjerenstva prilikom reakreditacije 
Ekonomskog fakulteta u Osijeku bila vezana za studijske programe i odnos (omjer) 
nastavnika/suradnika i studenata jer se prilikom izrade studijskih programa u skladu s Bolonjskim 
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procesom uzimao u obzir i broj vanjskih suradnika koji su bili nositelji određenih kolegija, kao i 
studenti u svim kategorijama pa i apsolventi. Međutim, prilikom izrade studijskih programa prema 
Uputama Agencije uzima se u obzir samo broj stalno zaposlenih nastavnika u znanstveno-nastavnom 
zvanju kojih treba biti više od 50% što je nepovoljno za sastavnicu prilikom izračuna odnosa 
nastavnika i suradnika te predložio da se razmisli o mogućim izmjenama.  
 
Prof. dr. sc. Vlado Guberac, dekan Poljoprivrednog fakulteta u Osijeku je istaknuo da je 
Poljoprivredni fakultet  prošao postupak reakreditacije te kao pozitivnu stranu naveo da je Uprava 
sistematski počela voditi znanstveno-nastavnu i stručnu djelatnost što će uvelike olakšati daljnje 
postupke reakreditacije.  
 
Prof. dr. sc. Ivan Samardžić, dekan Strojarskog fakulteta u Slavonskom Brodu je istaknuo 
zadovoljstvo provedenim postupkom reakreditacije i Izvješćem Agencije nakon provedenog postupka 
reakreditacije Strojarskog fakulteta u Slavonskom Brodu nakon kojeg su vidljive pozitivne strane te 
nedostaci koje treba popraviti i otkloniti.  
 
Prof. dr. sc. Loretana Farkaš, dekanica Filozofskog fakulteta Osijek izvijestila je da je Filozofski 
fakultet dobio preliminarno Izvješće Agencije, a konačno se očekuje u mjesecu listopadu. Dekanica je 
istaknula pozitivna iskustva s inozemnim članovima Povjerenstva za provedbu postupka reakreditacije 
Filozofskog fakulteta Osijek, kojih je bilo šest od ukupno osam članova Povjerenstva.   
 
Dekanica Filozofskog i dekan Poljoprivrednog fakulteta istaknuli su pozitivne strane inozemnih 
članova Povjerenstava. 
 
Rektor je predložio da se u evaluaciji sastavi lista pitanja s ponuđenim mogućim odgovorima, a ne 
opisno  kao do sada jer je opisivanje više subjektivne prirode, a predloženim načinom će se dobiti 
ujednačenija ocjena.  
 
Dr. sc. Vesna Dodiković Jurković, pročelnica Odjela za osiguranje kvalitete Agencije je istaknula 
povezanost unutrašnjeg i vanjskog sustava osiguranja kvalitete te istaknula da je početkom 2011. 
godine provedena unutarnja prosudba sustava osiguravanja kvalitete te je izrađen Izvještaj u kojem je 
utvrđeno je li sustav učinkovit i jesu li dokumenti usklađeni s ESG. Nadalje, istaknula je da će se taj 
dokument mijenjati na Ministarskoj konferenciji u proljeće 2015. godine u prvom dijelu. Od visokih 
učilišta se očekuje da usklade svoj rad sa standardima prvog dijela, kojih je prije bilo sedam, a sada će 
ih biti deset. Isto tako, u okviru nastavne djelatnosti pažnju treba obratiti na praćenje kvalitete 
studijskih programa, koji će se dijeliti na dva dijela, i to na odobravanje i monitoring studijskih 
programa. Također treba obratiti pažnju na kvalitetu nastavnog osoblja i na upravljanje informacijama. 
Svrha rekonstrukcije sustava osiguranja kvalitete je rasterećenje menadžmenta te stvaranje pozicije da 
menadžment koristi podatke sustava i bude svrsishodan i omogući harmonizaciju. Akreditacijski savjet 
odlučio je da se vanjska prosudba provede na sveučilištima i veleučilištima. Agencija za 2015. godinu 
planira promjene te nove cikluse i kriterije. Do sada su završena 34 postupka vrednovanja vanjske 
prosudbe, a u planu je još šest. Tijekom prvog ciklusa uključeno je 40 visokih učilišta, a dodijeljeno 11 
certifikata.   
 
 
Prof. dr. sc. Jasmina Havranek, ravnateljica Agencije je  istaknula je da privatna visoka učilišta prolaze 
istovjetan postupak reakreditacije kao i javna visoka učilišta uz naglasak da su to visoke škole koje 
provode stručno obrazovanje. 
 
 
 
 
 



 6

Nakon toga, prof. dr. sc. Željko Turkalj, rektor Sveučilišta zahvalio se predstavnicama Agencije za 
znanost i visoko obrazovanje te članovima Senata i ostalim nazočnima na sudjelovanju u radu 
Izvanredne sjednice Senata i zaključio sjednicu u 12.30 sati.  
 
 
 
          Zapisnik sastavila 
 
    Snježana Bravić, upr. prav. 

                          REKTOR 
 

     Prof. dr. sc. Željko Turkalj 
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